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Besvarelse af spørgsmål nr. 74 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 74 (Alm. del), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 11. januar 2023. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 
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Spørgsmål nr. 74 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

”Vil ministeren oplyse, om der føres rutinemæssig kontrol (forvaltningsre-

vision) med, at adgangen til stikprøvevis kontrolaflytning af optagne tele-

fonsamtaler ikke benyttes til varetagelse af usaglige hensyn?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende: 

 

”Direktoratet for Kriminalforsorgen kan oplyse, at kriminalfor-

sorgen skal foretage hyppig stikprøvevis kontrol af telefonsam-

taler og i øvrigt foretage aflytning af samtaler, hvis det findes 

nødvendigt af ordens- og sikkerhedsmæssige årsager eller af 

hensyn til beskyttelse af den forurettede ved lovovertrædelsen. 

 

Der er ikke på nuværende tidspunkt fastsat formaliserede ret-

ningslinjer for rutinemæssig kontrol af de aflytninger, som in-

stitutionerne foretager.  

 

Direktoratet for Kriminalforsorgen er, som det også fremgår af 

Direktoratet for Kriminalforsorgens redegørelse af 22. juni 

2022, i gang med at udarbejde nye retningslinjer vedrørende 

godkendelse og oprettelse m.m. af opkaldsmodtagere i korttele-

fonordningen, ligesom der arbejdes med at udfærdige nye blan-

ketter til brug for ansøgning om tilladelse til kontrolleret telefoni 

med indsatte, som kan understøtte, at fremtidige oprettelser af 

opkaldsmodtagere sker i overensstemmelse med gældende ret.” 
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